
Protokół 

z XIV posiedzenia Rady Gminy Świerzno 

z dniu  03 marca  2016 roku  

 

  Posiedzenie XIV  Sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Dariusz Mądrecki. 

Przywitał przybyłych na posiedzenie  Radnych, Wójta Gminy,  Sołtysów oraz Prezesa OSP 

Świerzno. Nastąpiło stwierdzenie quorum. Na 15 osobowy skład Rady Gminy w posiedzeniu 

uczestniczy 14 członków. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad:  

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia; 

b) stwierdzenie quorum; 

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku obrad; 

d) przyjęcie protokołu z XIII posiedzenia Rady Gminy Świerzno; 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na sprostowanie wysokości udziałów w nieruchomości wspólnej, 

zniesienie odrębnej własności lokali i zniesienie współwłasności nieruchomości gruntowej 

nr 10/26 i 10/27 obręb geodezyjny Rybice; 

b) zmian budżetu gminy Świerzno na rok 2016; 

c) uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2016-2029. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1 c - zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku obrad 

Nikt z radnych nie  zgłosił uwag ani poprawek do przedstawionego porządku obrad. 

  

Ad. 1 d - przyjęcie protokołu z XIII posiedzenia Rady Gminy Świerzno 

W wyniku głosowania protokół z XIII posiedzenia Rady Gminy został przyjęty bez uwag  

i odczytania 14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali. 

 

Ad. 2 a) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprostowanie wysokości udziałów 

w nieruchomości wspólnej, zniesienie odrębnej własności lokali i zniesienie współwłasności 

nieruchomości gruntowej nr 10/26 i 10/27 obręb geodezyjny Rybice 

- odczytanie projektu uchwały przez Przewodniczącego Rady Gminy; 

- zapytanie Przewodniczącego Rady o uwagi dotyczące tej uchwały – brak uwag; 

- wyniku głosowania  uchwała Nr XIV/94/2016  w sprawie wyrażenia zgody na sprostowanie 

wysokości udziałów w nieruchomości wspólnej, zniesienie odrębnej własności lokali  



  i zniesienie współwłasności nieruchomości gruntowej nr 10/26 i 10/27 obręb geodezyjny 

Rybice, została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali. 

  Uchwała ta stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2 b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Świerzno na rok 2016; 

- odczytanie projektu uchwały przez Przewodniczącego Rady Gminy; 

- uzasadnienie uchwały przez Wójta Gminy, który wyjaśnił, że zwiększenie wydatków           

o kwotę 250 tys. zł wynika z: 

 dofinansowania zakupu średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego przeznaczonego 

dla OSP Świerzno w kwocie 230 tys. zł, 

 przejęcia samochodu terenowego dla OSP Świerzno w miejsce eksploatowanego ŻUKA 

z Powiatowej Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Kamieniu Pom. w zamian za 

przekazanie 20 tys. zł dla Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej na 

fundusz wsparcia z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne. 

- zapytanie Radnego Ryszarda Ciślaka – czy samochód terenowy będzie zakupiony na   

  własność czy przekazany w użyczenie? 

  Odpowiedź Wójta Gminy – będzie przekazany na podstawie umowy użyczenia na okres 2 

lat. Po tym okresie nastąpi przekazanie na własność. 

 - zapytanie Radnego Krystiana Sominki – co to jest za samochód? Z jakim wyposażeniem? 

   Odpowiedź Prezesa OSP Świerzno Roberta Paszko – będzie to samochód IVECO DAILY  

wyposażony w agregat, zbiornik 1000 l., telefon bezprzewodowy i inne przydatne w akcji 

ppoż urządzenia. 

- zapytanie Radnego Ryszarda Ciślaka – czy samochód ratowniczo-gaśniczy będzie 

zakupiony jeszcze w tym roku? 

  Odpowiedź Wójta Gminy – wg. wstępnej informacji może tak się zdarzyć, jednak czas 

realizacji tego projektu jest przewidziany do sierpnia 2017 r. i należy się liczyć z tym, że 

samochód dotrze do nas dopiero w przyszłym roku. 

- Wobec braku innych pytań przystąpiono do głosowania. 

  Wyniku głosowania  uchwała Nr XIV/95/2016  w sprawie zmian budżetu gminy Świerzno 

na rok 2016, została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali. 

  Uchwała ta stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2 c) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Świerzno na lata 2016-2029. 

- odczytanie projektu uchwały przez Przewodniczącego Rady Gminy. Ze względu na 



złożoność załącznika do tej uchwały oraz faktu posiadania przez Radnych projektu uchwały 

wraz z załącznikiem - zaniechano jego odczytania. 

- zapytanie Przewodniczącego Rady o uwagi dotyczące tej uchwały – brak uwag; 

- wyniku głosowania  uchwała Nr XIV/96/2016  w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Świerzno na lata 2016-2029 , została przyjęta jednogłośnie 14 

głosami za, na 14 Radnych obecnych na sali. 

  Uchwała ta stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania. 

1) Wójt Gminy poinformował o wpłynięciu dwóch wniosków od pana Alojzego Jędrzejczaka   

z Ugorów tj.: 

a) wniosek o wydanie decyzji o warunkach zabudowy na budowę fermy hodowli norek na 

31 jednostek DJP (Dużych Jednostek Przeliczeniowych) w miejscowości Mokradła , 

Wójt stwierdził, że zwróci się do Sanepidu oraz do Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska o ustosunkowanie się do tego wniosku, gdyż miejscowość Mokradła 

znajduje się na terenie podlegającym programowi NATURA 2000. 

b) wniosek o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach.  

Z uwagi na fakt, że przedmiotowa inwestycja nie kwalifikuje się do przedsięwzięć    

         wymienionych w rozporządzeniu Rady Ministrów dot. przedsięwzięć mogących    

         znacząco oddziaływać na środowisko, konieczne będzie wydanie decyzji o  umorzeniu   

         postępowania. 

2) Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wpłynięciu pisma od Rady Miasta i Gminy  

z Drawska Pomorskiego o poparcie stanowiska w sprawie utrzymania spójności 

województwa zachodniopomorskiego. 

Przewodniczący odczytał pismo z Drawska Pomorskiego uzasadniające utrzymanie 

spójności województwa. 

Wójt Gminy wystąpił z propozycją odłożenia podjęcia decyzji w tej sprawie na następne 

posiedzenie Rady Gminy, aby radni mieli czas na przemyślenie swojego stanowiska  

            i podjęcie właściwej decyzji. Propozycja została przyjęta. 

3) Zapytanie Radnego Ryszarda Ciślaka i prośba o wyjaśnienie dotyczące sprzedaży działki  

w Stuchowie, którą użytkowała pani Rozalia Kośka. Pani Kośka skarżyła się, że opłacała 

podatek od tej nieruchomości, a nawet nie została poinformowana o jej sprzedaży. 

Wyjaśnienia udzielił Przewodniczący Rady Gminy, który stwierdził, że Pani Kośka 

użytkowała tę działkę i dlatego płaciła podatek, ale nigdy nie miała na nią żadnej umowy. 

  Wójt Gminy stwierdził, że pani Kośka nie była ani najemcą, ani dzierżawcą; użytkowała tę   



działkę bez żadnej umowy; poza tym nie mógł nikogo poinformować o sprzedaży działki 

zanim nie uzyskał zgody Radnych Gminy na jej sprzedaż. 

W tej chwili, gdy jest zgoda Radnych, pani Kośką będzie mogła przystąpić do przetargu, 

gdy zostanie on ogłoszony. 

4) Zapytanie Radnego Krystiana Sominki dotyczące segregacji odpadów – czy Zarządy 

Wspólnot Mieszkaniowych mogą złożyć jedną wspólną deklarację „śmieciową”?  

  Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, który stwierdził, że nie jest to prosta sprawa, gdyż 

Zarządy Wspólnot nie mają żadnych instrumentów prawnych, aby ściągnąć należność od 

ewentualnych dłużników, tak jak robi to np. Gmina. Gdyby deklarację przekazywać do 

Spółdzielni Mieszkaniowej jako Zarządcy Wspólnoty, to wtedy obowiązek egzekwowania 

opłat spoczywałby na Zarządcy.   

Wójt przyznał, że zna problem i zamierza wprowadzić nowe regulacje od lipca 2016 r., ale 

skoro jest to taki pilny problem, rozważy możliwość wprowadzenia nowych uregulowań od 

kwietnia br.  

         Dodatkowe głosy w dyskusji: 

- Przewodniczący Rady – Pojemniki na śmieci są nieczytelnie oznakowane. 

            - Sołtys E. Jacuniak – Nie wszystkie kosze są opróżniane w terminie.        

              Wójt odpowiedział, że takie sytuacje należy od razu zgłaszać w Urzędzie Gminy. 

            - Sołtys J. Chojnacki – W Stuchowie do dużych plastykowych koszy mieszkańcy wrzucają    

              wszystko bez żadnej segregacji. 

5) Prezes OSP Świerzno Robert Paszko podziękował Radnym Gminy za podjęcie uchwały    

            pozwalającej na pozyskanie samochodów dla Ochotniczej Straży Pożarnej.  

 

Ad. 4. Zakończenie posiedzenia 

Wobec braku dalszych zapytań i wniosków Przewodniczący Rady Gminy zamknął posiedzenie 

Rady Gminy dziękując wszystkim za przybycie. 

 

Protokołowała:                                                                                      Przewodniczący Rady Gminy 

 

Ewa Szostak                                                                                                     Dariusz Mądrecki 

 

 

 

 

 


